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V novom roku
vinšujemeVámnastokrát,
teplé slnkonaddomovom,

dobré skutky s dobrýmslovom,
zdravia, šťastia, láskyakurát,
abyVásmalkaždýrád.

ToVámprajú

Vaše RON.
Starosta obce Rakovnica Ing. Ondrej LORKO

Vážení spoluobčania!

Vo voľ b ách do o rg á no v
samosprávy našej obce ste viac ako 70%-
nou účasťou vyjadrili svoj záujem o
riešenie záležitostí týkajúcich sa života
obce. Chcem sa poďakovať každému,
kto sa volieb zúčastnil a úprimne
ďakujem všetkým občanom, ktorí
svojim hlasom prispeli k môjmu
zvoleniu do funkcie starostu obce pre
ďalšievolebnéobdobie.

Budem veľmi rád, ak váš záujem
o veci verejné bude rovnaký aj počas
nasledujúcich štyroch rokov a budete sa
aktívne zapájať do riešenia otázok, ktoré
nás v najbližšej budúcnosti čakajú, hoci
len maličkosťou, a to tým, že každý sa
postará o svoj súkromný majetok, dom,
záhradu, dvor a bude ho náležite
udržiavať. To platí aj pre staršie domy a
stavby, ktoré sú vo veľmi zlom stave. Ich
majitelia si musia uvedomiť, že ak ich
nemienia opraviť, obec ako stavebný
úrad, musí vydať nariadenie na ich
zbúranie. Ak k tomu pridáme inú
maličkosť likvidáciu odpadu zo žúmp a
septikov v čističke odpadových vôd tak,
aby neobťažovala okolie a nezaťažovala
životné prostredie, určite sa nám bude v
obci bývať krajšie, „dýchať“ lepšie a žiť
zdravšie.

Všetci veľmi dobre vieme, že aj
keď voľby sú akýmsi časovým
predelom, reálny život v obcinemá etapy
delené voľbami. Stavby a projekty
neukončené v minulom volebnom
období musia plynule pokračovať a k
nim pribudnú projekty nové. Prioritou aj
pre toto volebné obdobie ostáva dostavba

obecné zastupiteľstvo, ale aj pre všetkých
občanov, ktorým záleží na budúcnosti
Rakovnice, a ktorí môžu a vedia pomôcť
dobrej myšlienke, či už manuálne, alebo
intelektuálne.

To som v krátkosti naznačil len
hlavné úlohy, ktoré nás čakajú a ktoré
budú zapracované do vecného a časového
plánu rozvoja obce. Okrem týchto
veľkých projektov je tu mnoho menších, o
ktorých buď už vieme, alebo vyplynú zo
života obce a jej obyvateľov a budú sa
riešiť priebežne.

Vážení občania, dovoľte mi, aby
som vám všetkým zaželal veľa zdravia,
šťastia a úspechov v pracovnom aj
súkromnom živote, nielen v novom roku
2007, ale aj v celom nadchádzajúcom
volebnomobdobí.

Ing. Ondrej Lorko, starosta obce

vodovodu . Ďa l š ím eko log i cky
významným projektom, ktorý bude
nasledovať je výstavba kanalizácie a
čističky odpadových vôd a následná
úprava vzhľadu obce, obecných
komunikácií , m iestne j zel ene a
oddychových plôch, obytných zón, ale aj
vyčlenenie zón miestneho priemyslu a
služieb. Popri tom sa musíme postarať o
obecný majetok, lebo rekonštrukciu
potrebuje nielen budovamaterskej školy,
ale aj kultúrny domi obecnýklub.

Práve teraz je čas na takéto
aktivity, pretože aj keď zdroje potrebné
na spomenuté projekty obec nemá, v
nadchádzajúcom programovacom
období, čiže v horizonte do roku 2015
bude možné na tieto projekty získavať
prostriedky zo štrukturálnych fondov
EU. Na túto oblasť musíme zamerať
svoju pozornosť a sústrediť svoje úsilie.
To je úloha predovšetkým pre starostu a
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Ponúka

Bezohľadnosť

Bohatáúroda

Zaujímavýnález

Dopravné značky

Málo informácii

Občianske združenie Vesna
p o n ú k a o b č i a n s k y m
združeniam v obci spoluprácu
a s po ločný po s t up p r i
realizovaní projektov napr.
z r i a d e n i e z v u k o v o -
technického a svetelného
parku, realizáciu náučno-
histor ického chodníka v
obecnom katastri Rakovnice i
ďalšie. Kontakt : Mgr. Štefan
Lipták, Súľovská 105, 049 22
Gemerská Poloma,mobil 0915
155360.

Istá občianka nám oznámila, že
našla na svojom pozemku
igelitku. V nej bolo zabalené
zdochnuté zviera (mačka alebo
pes). Nahnevalo ju to a
právom. Nezodpovedný občan
miesto toho, aby zver zakopal,
podhodil ju susedovi. Prípad
považujeme za ojedinelý.
Píšeme o ňom preto, aby sa
takáto bezohľadnosť už
neopakovala. Určite by sa
nikomu podobná situácia
nepáčila.

M i n u l é h o r o k a b o l a
mimoriadne bohatá úroda
sliviek. Robili sa slivkové
lekváre, kompóty, sušené
slivky a samozrejme kvalitná
rakovnická slivovica. Ako
bude tohto roku, to ešte len
uvidíme.

Istý občan nám ukázal (v lete
2006) zaujímavýnález. Bola to
Modlivka zelená, krásny
exemplár. Veľa občanov ju ešte
vôbec unásnevidelo.

Nové dopravné značky boli
namontované na ceste pred
materskou školou z obidvoch
strán.

RON spo l u p ra cu j e p r i
získavaní informáci í so
zd r avotn í kmi , l e ká rm i ,
políciou, právnikmi a ďalšími
profesiami i inštitúciami. Stále
sa dozvedáme, že právne,
sociálne, zdravotné i ďalšie
vedomie ľudí je nedostatočné.
Ž i a d a j ú n á s a b y s m e
pokračovali v informáciách,

šírení osvety medzi ľuďmi, čo
v najväčšej miere. Iba tak
dosiahneme, že ľudia pochopia
svoje miesto v spoločnosti,
vlastnú identitu, ochranu
zdravia, dobré spolunažívanie
atď.

Pri príležitosti 80. výročia
narodenia blahoželal starosta
obce a kultúrna komisia v
septembri 2006, predsedovi
ZO SZPB v Rakovnici Jánovi
Fabiánovi.

Občania a ich deti ďakujú
všetkým obyvateľom obce za
pomoc, ktorú nezištne dávajú v
materiálnej podobe dospelým i
deťom napr.: ošatenie, hračky,
športové potreby a iné užitočné
veci.

V obci mále veľa zberateľov
rôznych vecí. Zistili sme, že
istý náš občan zbiera čapice
šiltovky (golfky). Má ich dosť
značné množstvo. Ďalší zbiera
pivné poháre čisté, značkové,
vzorované. Zbierku má už
bohatú.

Dňa 8. 11. 2006 sa uskutočnilo
verejné zhromaždenie v sále
kultúrneho domu za účelom
p r í p r a v n é h o k o n a n i a
p o z emkov ýc h ú pr av v
k a t a s t r á l n o m ú z e m í
Rakovn i c a . Z úč as t ne ní
občania, mali možnosť získať
informácie od pracovníkov
Obvodného pozemkového
úradu v Rožňave k otázke
r i e š e ni a r ozd r o ben o s ti
pozemkového vlastníctva a
jeho zredukovania.

L e s n é p o z e m k o v é
spoločenstvo v Rakovnici
u s k u t o č n i l o V a l n é
zhromaždenie dňa 24. 11.
2 0 0 6 . V z h ľ a d o m k
málopočetnej účasti nebolo
uznášaniaschopné. Rokovanie
bolo preto len informatívne.
Občania sa dozvedeli o
činnosti výboru, hospodárení i
ďalších otázkach. V diskusii sa
podielnici obrátili na výbor s
podnetmi, ktoré je potrebné

Gratulovali

Ďakujú

Zberatelia

Informovali

Valné zhromaždenie

rieš iť. Dozvedeli sa, že
palivové drevo dostanú všetci
záujemcovia v poradovníku.
Zá r o veň s a v š e o be cn e
konštatovalo, že je potrebné
zmeniť stanovy.

Dňa 6. 12. 2006 sa uskutočnila
členská schôdza ZO SZPB v
Rakovnici. Prerokovala sa
činnosť organizácie, plnenie
úloh, zoznámili sa so závermi
XIII. zjazdu Ústrednej rady
S Z P B , k o n f e r e n c i o u
oblastného výboru vRožňave.
Funkcionári ZO SZPB:
- predseda Ján Fabián ml.
- podpredseda Ing.Milan
Lešták
- tajomník- Ing. Ondrej Lorko
Počet členov 9
Ďalší členovia sú vítaní.
Prihlásiť sa môžu u
tajomníka .Hlavné akcie v
roku:
-Oslobodenia obce 23.
januára
- SNP 29. augusta
Hlavné úlohy:
-získavanie nových členov

- zdôrazňovanie významuSNP
-získavanie mládeže pre

zachovanie pamiatky boja za
oslobodenie.

V obecnej tabuli sa po
v ý z n a m n ý c h a k c i á c h
nac h á dz a j ú r e p o r tá žn e
fotografie. Občania majú
možnosť si ich pozrieť i
pripomenúť si pekné chvíle,
záž i tky ak sa na akcii
zúčastnili.

Našli sme webstránku O.
Do b o š a n a k t o r e j s a
nachádzajú informácie aj o
našej obci. Webstránka je:
dobos.webpark.sk. Spolu so
stránkou je spojené Rádio
Gemer.

ZO JDS usporiadalo 14. 12.
2006 v sále Kultúrneho domu
posedenie pri čaji s bohatým
ku l t ú rnym pr o g ramom.
Vy s t úp i l i ž i ac i zo ZŠ
Rožňavského Bystrého a
Veršinok s hudobno - slovným
pásmom.

Rokovali

Novinka

Pozrite si

Posedenie pri čaji

:

Krátke informácie pozostávajú i zo starších udalostí. Nemohli sme ich predtým uverejniť z nedostatku priestorových
možností. V dobrej viere sú vám teraz k dispozícii. Zároveň ďakujeme všetkým občanom, ktorí nám v minulom roku

pomáhali napĺňať vami obľúbenú rubriku a tešíme sa na ďalšiu spoluprácu v roku 2007.

Plesnea huby

Okrúhle

Snežilo

Mikuláš

Očakávaný

Ďalší zberateľ

Centrum

Teplá vlhká jeseň i obdobný
začiatok zimy 2006 spôsobili
doslova obrovský rast plesní a
húb. Stačil ohryzok z jablka,
výkaly psov, mačiek aj iných
zvierat a za pár dní boli plesne,
huby. Plesne sú nebezpečné aj
p re človeka. Spôsobujú
p o m a l é a l e b o r ý c h l e
ochorenia, ktoré sa dlhodobo a
ťažko liečia.

Naša obec v roku 2007 má tzv.
okrúhle výročie. Budeme
všetci spolu pripomínať 680.
výročievznikuobce.

Po dlhom čase, vo veľkom
očakávaní, nám 12. decembra
ukážkovo padal sneh, aby sme
nezabudli, že jezima.

V stredu 20. 12. 2006 sa
uskutočnilo milé podujatie pre
deti našej Materskej školy.
Zavítal k nim Mikuláš s
peknými darčekmi. Deti
M ik ulá šo v i z a spi e v a l i,
recitovali básne a nakoniec si s
ním aj zatancovali. Chutili im
aj zákusky a dobrý čaj. Rodičia
, starí rodičia sa spolu so
svojimi deťmi, vnúčatami cítili
dobre apríjemne.

Vianočný sneh v roku 2006
prišiel oneskorene až 29. 12.
2006. Hoci prišiel neskôr o to
viac urobil radosť všetkým,
najviacvšakďeťom.

Dozvedeli sme sa o ďalšom
zberateľovi. Istý občan zbiera
všetky druhy zapaľovačov a
vraj má jednu z najväčších
zbierok.

Centrum právnej pomoci
ľuďom v núdzi poskytuje
najbližšie na kontakte:
Centrum právnej pomoci,
Kancelária Košice, Alžbetina
ul. 2. P.O.BOXA-11
040 41 Košice Iné kontakty:
tel.: 055/72 90 945; 055/72 90
946, fax: 055/72 90 947, e-
mail:

si

Info@legalaid.sk



Výsledky volieb do orgánov samosprávy v
obci Rakovnica.

Miestna volebná komisia pre voľby do orgánov samosprávy v
Rakovnici vyhlasuje výsledky volieb starostu obce a poslancov obecného
zastupiteľstva:

V obci je 507 oprávnených voličov. Na voľbách do orgánov
samosprávy sa zúčastnilo 355 voličov.

Na funkciu starostu obce sa uchádzali 4 kandidáti.
Vo voľbách starostu obce bolo odovzdaných 350 platných hlasovacích lístkov.
Kandidáti získali nasledovný počet hlasov:

Meno kandidáta Počet hlasov

1. Ing.OndrejLorko 153

2. Ľuboš Lešták 115

3. Ing. Miroslav Genči 59

4. Ján Dányi 23

Na funkciu poslanca obecného zastupiteľstva sa uchádzalo 12
kandidátov. Kandidáti získali nasledovný počet hlasov:

Meno kandidáta Počet hlasov

1. Ing. Viliam Koltáš 190

2. Mgr. Marta Gadušová 185

3. Ing. Ondrej Lorko 159

4. Zuzana Osifová 159

5. Viliam Koltáš ml. 149

6. Želmíra Németová 141

7. Milan Hlaváč 140

8. Mgr. Ladislav Fabian 139

9. Ing. Miroslav Genči 119

10. Erika Genčiová 118

11. Marian Máťaš 115

12. Zuzana Gallová 93

Milan Hencel
predseda miestnej volebnej komisie.

Starosta obce, poslanci obecného zastupiteľstva, Ing.Ján Babič poslanec KSK a NRSR
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Starosta obce Ing. Ondrej LORKO

Plán zberu separovaného odpadu
v obci Rakovnica v roku 2007

Ak by nastala zmena, bude
oznámená občanom obvyklým
spôsobom.

Sk l o

Pl a s ty

23. januára
20. februára
20. marca
17. apríla
15. mája
13. júna
10. júla
21. augusta
18. septembra
16. októbra
21. novembra
14. decembra

12. januára
9. februára
9. marca

11. apríla
18. mája
14. júna
12. júla
2. augusta

19. septembra
11. októbra
22. novembra
27. decembra

Bežný komunálny odpad bude
vyvážaný od utorku 9. 1. 2007 a následne
každý druhýutorokvmesiaci.

H a r m o n o g r am v ý v o z u
komunálneho i separovaného odpadu
platí až do odvolania.

-OcÚ-

Obecný úrad
v Rakovnici
informuje

Foto: Dr. Sabo



Ľubomír Gallo, starosta obce Rakovnica
Ing.Ondrej Lorko aďalší.

Po oficiálnom otvorení a
slávnostných príhovoroch nasledoval
kultúrny program. O kultúrny zážitok a
dobrú zábavu sa postarali mladé speváčky
ľudových piesní, DFS Veršinok a vtipní
zabávači.

P o k u l t úr nom vys túpen í
nasledovalo občerstvenie, tradičný guláš,
tombola, bufet.

Bývalí baníci i pracovníci
povrchových prevádzok sa dobre cítili. S
nostalgiou spomínali i na to, čo spolu
prežívali v ťažkej baníckej profesii.

predseda JánŠaly
- podpredseda JaroslavBlahút
- pokladník JánLindák

42

10. mája 2006 na schôdzi v
Rakovnici za prítomnosti starostu obce
Ing.OndrejaLorka.

Trikrát v roku a podľa potreby
(výročná členská schôdza, posedenie v
prírode, Banícky deň).

Text a foto:Dr. Sabo

Základné údaje o Baníckom spolku v
Rakovnici:

Vedenie spolku:
-

Počet členov:

Spolok bol založený:

Stretávanie sa:
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Nový spolok si pripomenul
tradičný banícky deň

Nový Banícky spolok
v Rakovnici prvýkrát oslávil Banícky
deň 16. septembra 2006 na miestnom
futbalovom ihrisku. Spolok vznikol
odčlenenímodSpolku bývalých baníkov
v Rožňavskom Bystrom po nezhodách a
nedorozumeniach sfunkcionármi.

Nový spolok združuje 42
riadnych členov z Honiec, Rudnej,
Nadabulej a Rakovnice. Na oslave sa
zúčastnili : Prof. J. Fabián, Banícky
spolok Bratstvo z Rožňavy, Ján
Martinský, zástupca firmy ZAMGEO
PeterVešeleni, starosta z obceHonce

Spomienka na banícky deň v Rakovnici

Účastníci Baníckeho dňa

Vystúpenie Veršinku

Milí hostia



Slávnostné zasadanie Obecného zastupiteľstva v
Rakovnici.

Na zasadnutí sa zúčastnil aj poslanec KSK a NRSR
Dňa 29. 12. 2006 sa uskutočnilo prvé zasadnutie

Obecného zastupiteľstva v Rakovnici. Bolo to úvodné,
slávnostné zasadnutie za účasti poslanca KSK a NRSR Ing. Jána
Babiča.

Prítomní saoficiálne oboznámili s výsledkami volieb do
orgánov samosprávy obce. Novozvolený starosta obce sa vzdal
poslaneckéhomadátu a na jeho miesto nastúpil prvý náhradník v
poradí.

Podľa programu nasledoval predpísaný sľub starostu
obce vznení:

Následne zvolení poslanci obecného zastupiteľstva
zložili zákonom predpísaný sľub poslanca obecného
zastupiteľstvav znení:

Po skončení oficiálneho ceremoniálu vystúpil
novozvolený starosta obce Ing. Ondrej Lorko. Vo svojom
vystúpení zdôraznil potrebu kontinuity pri realizácii kľúčových
projektov a stavieb. Poukázal na hlavné priority. Vyjadril
presvedčenie , že

.
Vyzdvihol skutočnosť, že obec má poslanca v KSK a

NRSR, ktorý bude
.

O vystúpenie požiadal aj poslanecKSK aNRSR Ing. Ján
Babič. Vo svojom prejave stručne poukázal na hlavné zámery a
ciele v republike a zvlášť v KSK, okrese Rožňava ako aj v obci
Rakovnica. Prisľúbil pomoc a ochotu podieľať sa na rozvoji obce
v ktorej býva. Jeho vystúpenie našlo priaznivý ohlas u všetkých
prítomných. Stalo samotiváciou na aktívnu , prínosnú, rozvojovú
prácu pre obec a občanov. (Exkluzívny rozhovor s poslancom
KSKaNRSRprinesieme vďalšomčísleRON.)

Sľub starostu obce Rakovnica

Sľub poslanca Obecného zastupiteľstva v Rakovnici.

Sľubujemna svojučesť asvedomie, že budem riadne
plniť svoje povinnosti, ochraňovať záujmy obce a Slovenskej
republiky, Ústavu Slovenskej republiky, ústavné zákony,
zákony a ostatné všeobecne záväzné predpisy budem pri
výkone svojej funkcie starostu uplatňovať podľa svojho
najlepšiehovedomiaa svedomia.

Sľubujem na svojučesť asvedomie, že budem riadne
plniť svoje povinnosti, ochraňovať záujmy obce, dodržiavať
Ústavu Slovenskej republiky, ústavné zákony, zákony a
ostatné všeobecne záväzné predpisy a pri výkone svojej
funkcie poslanca obecného zastupiteľstva ich budem
uplatňovaťpodľa svojho najlepšieho vedomiaa svedomia.

„zloženie zastupiteľstva dáva predpoklady
na to, aby sa úlohy a ciele, ktoré budú stanovené úspešne
splnili“

„oporoua významnoupomocou pre obec a
občanov“

UZNESENIE

z 1. zasadnutia obecného zastupiteľstva, ktoré sa
konalo dňa 29.12.2006

1. výsledky volieb do orgánov samosprávy obce,
2. vystúpenie novozvoleného starostu obce,
3. vzdanie sa mandátu poslanca OZ Ing. Ondreja Lorka.

1. novozvolený starosta obce Ing. Ondrej Lorko zložil
zákonom predpísaný sľub starostu obce,

2. zvolení poslanci OZ zložili zákonom predpísaný sľub
poslanca obecného zastupiteľstva,

1. obecnú radu,
2. komisie a to:

- Komisia pre rozvoj obce, výstavbu a životné prostredie,
- Komisia pre rozpočet, financie a majetok obce,
- Komisia na ochranu verejného poriadku,
- Komisia pre kultúru, mládež a šport,
- Komisia pre sociálne veci a dôchodcov,
- Komisia na ochranu verejného záujmu,

1. zástupcu starostu Ing. Viliama Koltáša
2. členov obecnej rady Ing. Koltáša, Mgr. Fabiana a p.

Németovú
3. predsedov komisií:

- Komisia pre rozvoj obce, výstavbu a životné
prostredie - Mgr. Fabiana,

- Komisia pre rozpočet, financie a majetok obce,
- Ing. Koltáša,

- Komisia na ochranu verejného poriadku - p. Hlaváča,
- Komisia pre kultúru, mládež a šport, - Mgr. Gadušovú,
- Komisia pre sociálne veci a dôchodcov, - p. Osifovú,
- Komisia na ochranu verejného záujmu, - p. Osifovú.

1. plat starostu

1. predsedom komisií predložiť na najbližšie zasadnutie
OZ návrhy na členov komisií OZ

1. starostovi obce posúdiť potrebu aktualizácie
vnútorných noriem obce

V Rakovnici 29.12.2006

A. berie na vedomie

B. konštatuje, že

C. zriaďuje

D. volí

E. schvaľuje

F. ukladá

G. odporúča

Ing. Ondrej Lorko

Voľby sú za nami. Máme nové ambiciózne obecné
zastupiteľstvo (OZ). Občania od neho veľa očakávajú. RON
aby napomohlo zlepšenie informačných tokov z rokovania,
činnosti obecného zastupiteľstva, komisií práci konkrétnych
poslancov ponúka maximálny priestor na stránkach
Rakovnických obecných novín. Veríme, že ponuku využijete a
svoju zodpovednosť voči občanom prejavíte, zverejňovaním
svojej práce, činnosti a tým aj aktivizujete občanov obce k
spoločnémunapĺňaniuVolebného programu.

starosta obce

RON ponúkajú

5RAKOVNICKÉ OBECNÉ NOVINY č. 1/2007

1. zasadnutie obecného zastupiteľstva foto: Dr. Sabo
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Vynovená

Čistenie

Buďte v strehu

Súhlas

Nový zážitok

Našu obec občania postupne
zveľaďu jú a vynovujú.
Prejavuje sa to v starostlivosti
o rodinné domy. V časti
„Hostinec“ je jedendom veľmi
pekne zrekonštruovaný a
esteticky upravený. Ďalšie
domy opravujú, upravujú.
Jeden dom sa stavia úplne
nový.

Poniektorí majitelia áut vedia
auto rýchlo zbaviť odpadkov.
Stačí zaparkovať pred cudzím
domom, záhradou a šikovne
vyhodiť odpad na zem. Veď
auto je čisté a to je hlavné.
Ostatné je nepodstatné. Háčik
je v tom, že keby ste to urobili
pred jeho domom, záhradou,
tak sa veľmi nazlostí.

Sused sa o suseda stará, chráni
si ho po každej stránke. Vie
prečo to robí. Vie, že len tak sa
ochránia napr. pred zlodejmi,
budú dobre spolunažívať,
prosperovať, budú šťastní a
spokojní. Zvlášť musia byť
vzájomne v strehu keď dom
ohrozuje napr. požiar. Vtedy sa
okamžite informujú. Ide o
vzájomnú ochranu majetku.
Ak by sa sused bránil podať
i n fo rm áci e d opúš ťa sa
priestupku. Vy potom môžete
žiadať informáciu od polície,
hasičov. Na tomáteprávo, lebo
ste boli v ohrození. V žiadnom
prípade sa nedajte odradiť
susedovým nezmyselným
vyjadrením, napr.: že vás je do
toho nič. Právne to neobstojí.
Vymáte pravdu. Onsa dopúšťa
porušenia práva suseda.

Súhlas bez pripomienok alebo
s pripomienkami, nesúhlas
dáva sused susedovi pri
určitých činnostiach. Ide napr.
o oplotenie pozemku, búracie
práce (starédomy)a pod. nie je
to len dobrá vôľa, ale vyplýva
to aj zo zákona. V každom
prípade je dobre dohodnúť sa
(s podmienkami alebo bez
podmienok). Robiť si prieky
nemá opods ta tneni e ani
zmysel.

V obci sme si všimli v roku
2006 na dvoroch, záhradách
postavené stany. Pozorní amilí

rodičiaumožnili svojim deťom
romantické zážitky. Nechali
ich stanovať vonku. Podľa
našich informácií deťom sa to
veľmipáčilo.

Minulý rok, pod vplyvom
počasia sa darilo rastlinám.
Bolo teplo, horúco, vlhko,
dáždivo. Vplyv počasia sa
prejavil na raste rastlín. Ako
nám bolo oznámené na
mladých jabloniach nové
výhonky dosiahli dĺžku až 120
cm. Zaujímavé výhonky mali
aj mladé jasene s dĺžkou 195
cm.

Minuloročná vlhké a teplé
počasie spôsobilo rozšírenie
hniloby ovocia a plesni na
zelenine.Kto včas a pravidelne
používal ochranné prostriedky
zachránil čo sadalo.

Istý občan obce RON ponúkol
z a u j ím a vú m y š l i e n k u.
Poukázal na to, že obec nemá
nádrž na vodu pre prípad
požiaru. Potok s prítokom,
ktorý má je nepostačujúci.
Navrhuje vybudovať betónovú
n á d r ž p r i p o t o k u . Z
bezpečnostného hľadiska by
nádrž nemala byť úzka a
hlboká. Ideálna by bola širšia a
plytšia s náklonom na odber a
odtok prebytočnej vody.

Bezplatná infolinka 0800 500
888 vám ponúka informácie o
náterných a povrchových
úpravách pri použití farieb,
lakov aďalšíchproduktov.

Datúra alebo anjelské trúby je
rastlina, ktorú hojne pestujú
občania v obci. Pestovateľka
na „Hostinci“ na jednej rastline
mala 25 kvetov. Veľkosť kvetu
bol 30 cm. Radosť bolo na to
pozerať.

Podľa našich zistení prvé
konzumné slivky v obci v roku
2006 mal známy pestovateľ z
„Hostinca“ . Bohato mu
zarodili tieto druhy: Čačanská
majbola aČačanská lepotika.

Pri ceste z „Hostinca“ do obce
sa vámnaskytol pekný pohľad
na čom č. 226. Jeho balkón a
všetky okná boli ozdobené
p e s t r o f a r e b n ý m i
prevysnutýmimuškátmi.

Výhonky

Hniloba

Nádrž

Infolinka

Anjelské

Prvé

Peknýpohľad

Odstraňujú

Čo je potrebné

Ozdobený

Vymaľovaný

Výtlky

V o b c i s a z a č a l o s
odstraňovaním starých domov,
ktoré už boli nefunkčné,
nebezpečné a ohrozovali
majiteľov i susedov. Prvý dom
v obci, pri potoku, je už
zbúraný a priestor vyčistený.
Úlohou búrajúceho je aj v
stanovenom termíne , na
vlastné náklady, dať do
pôvodného stavu všetky
škody,ktoré sastali susedom.

Odstraňovanie starých stavieb
nie je možné svojvoľne. Robí
sa to na základe stavebného
zákona. Postup je jednoduchý.
Vyplníte žiadosť o povolenie
na odstránenie stavby na OcÚ,
doložíte príslušné doklady,
zaplatíte príslušné poplatky.
Stavebný úrad do 30 dní vám
dá odpoveď, kde je uvedený aj
čas započatia i ukončenia
práce ako aj odstránenie škôd
susedom.Rozhodnutie obdržia
majiteľ stavby i susedia, ktorí
sa k odstraňovaniu stavby
písomne vyjadrujú.

Pohľad na dom č. 201 i jeho
kvetinovú výzdobu v lete 2006
upútal pohľad občanov i
okoloidúcich. Bolo vidieť, že
jeho obyvateľom záležalo na
estetike stavby. O tom, že i
menší dom môže pekne
vyzerať svedčil dom č. 159.
Kvetinová výzdoba zo surfínií
zvýrazňovala jeho krásu a
spríjemňovala celé prostredie
dookola.

Kostol E.C.A.V. je z vnútra
nanovo vymaľovaný. Maľba
pôsobí sviežo, príjemne.
Maliarom bol Martin Nagaj z
Ro ž ňav y , z a ť Mar g i ty
Kučerovej. Túžbou vyučeného
maliara bolo raz vymaľovať
kostol.VRakovnici samu jeho
t ú ž b a s p l n i l a . O k r em
maľovania v kostole pribudol
koberec behúň. Jeho farba,
vzor pekne dekoruje dlážku a
celý koberec dobre zapadá do
priestoru.

Po zime je v obci veľa výtlkov
na štátnej ceste i obecných
cestách. Výtlky sú nebezpečné
n i e l e n p r e d o p r a v n é
prostriedky autá, motorky,
bicykle, ale aj pre chodcov
všetkých vekových kategórií.

RON zaznamenali úrazy
chodcov prostredníctvom
výtlkov. Odstránením výtlkov
predĺžime živnosť ciest a
ochranu majetku, zdravia
občanov. Starosta obce je o
celkovom stave informovaný a
postupne zabezpečí likvidáciu
výtlkov.

S t a r os t a ob c e da r o v al
najaktívnejšej organizácii ZO
JDS kroniku. Úlohou kroniky
j e z a c h y t i ť č i n n o s ť
organizácie, udalosti, ktoré
p omáh a l i a p om á h a jú
občanom obce žiť aktívnejšie,
bohatšie a plnšie.

P r i e m e r n á c e n a
poľnohospodárskej pôdy v Sk
z a me t e r š t v o r co v ý v
Rakovnici je nasledovná:
Poľnohospodárska pôda -
1,19; orná pôda 2,34; lúky a
pasienky 0,76,- Sk.

Dňa 21. 8. 2006 sa konalo v
Brzotíne preberacie konanie
prípojky VN a ČS R 12C-
Vodovod Rudná, Rakovnica,
R. Bystré, Kružná, Brzotín.
Prípojka je k vrtu vody
( s t u dn i ) , če rp ačk e . Po
preberacom konaní nasleduje
montáž technológie k čerpačke
a príprava vodojemu Brzotín s
n a t l a č e n í m v o d y a
sprevádzkovaniu vodojemu do
konca roka.

Úrad práce, sociálnych vecí a
rodiny v Rožňave, Odbor
sociálnych vecí a rodiny,
Oddelenie pomoci v hmotnej
núdzi v spolupráci s Obecným
úradomv Rakovnici realizoval
18. 8. 2006 posúdenie nároku
na dávku v hmotnej núdzi a
príspevky u dôchodcov s
nízkymi prí jmami. Časť
občanov bola osobne pozvaná
OcÚ. Ostatní občania mali
možnosť sa samos ta tne
in fo rmovať o možnost i
získania nároku.

V obci máme aj ozajstných
gurmá nov, l ab užn ík ov,
fajnšmekrov. Ide o ľudí, ktorí v
hubárskej sezóne zbierali to,
čo iní nie. Okrem klasických
húb radi si pochutili na
r ô z n y c h p l á v k a c h ,
pôvabniciach,

Daroval

Cena pôdy

Preberacie konanie

Pomocdôchodcom

Gurmáni

Pokračovanie na strane 11.
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ZÁPISNICA
z 1. zasadnutia obecného

zastupiteľstva, ktoré sa konalo dňa
29.12.2006

K bodu 1. Otvorenie zasadnutia -

K bodu 2. Určenie overovateľov
zápisnice

K bodu 3.Oznámenie výsledkovvolieb
do orgánov samosprávy obce

K bodu 4. Vzdanie sa mandátu
p o s l an c a O Z

K bodu 5. Zlo žen ie s ľub u
novozvoleného starostu obce,

K bodu 6. Zloženie sľubu poslancov
o b e cn é h o z a s t up i t e ľ s t v a

Program rokovania:

1. Otvorenie zasadnutia,
2. Určenie overovateľov zápisnice,
3. Oznámenie výsledkov volieb do

orgánov samosprávy obce,
4. Vzdanie sa mandátu poslanca OZ,
5. Zloženie sľubu novozvoleného

starostu obce,
6. Zloženie sľubu poslancov obecného

zastupiteľstva,
7. Vystúpenie novozvoleného starostu,
8. Voľba zástupcu starostu,
9. Návrh na zriadenie obecnej rady a

voľba členov rady,
10.Návrh na zriadenie komisií a voľba

predsedov a členov komisií,
11.Schválenie platu starostu obce
12.Diskusia,
13.Návrh na uznesenie, schválenie

uznesenia,
14.Ukončenie zasadnutia.

Zasadnutie otvoril starosta obce Ing.
Ondrej Lorko, privítal prítomných,
konštatoval účasť 7 poslancov, OZ je
uznášaniaschopné.

, - Za overovateľov zápisnice
určil predsedajúci Mgr. Ladislava
Fabiana aMgr.MartuGadušovú.

, -
Výsledky volieb do orgánov samosprávy
obce Rakovnica prečítal predseda
volebnej komisie p.MilanHencel.

, - Z d ôv od u
nezlučiteľnosti funkcie starostu obce a
poslanca OZ, Ing.Ondrej Lorko, zvolený
za poslanca OZ sa vzdal mandátu
poslanca písomne. Zápis je priložený k
zápisnici.

-
Novozvolený starosta obce Ing. Ondrej
Lorko zložil zákonom predpísaný sľub.
Písomný záznam sľubu starostu obce s
podpisom je priloženýk zápisnici.

, -
Novozvolení poslanci OZ zložili
zákonom predpísaný sľub poslanca

obecného zastupiteľstva. Písomný
záznam sľubu poslancov s podpismi je
priložený k zápisnici.

, - Novozvolený starosta obce
Ing. Ondej Lorko vystúpil predniesol k
poslancom krátky príhovor.

, -
Starosta obce Ing. Ondrej Lorko navrhol
na funkciu zástupcu starostu Ing.
Viliama Koltáša. OZ hlasovaním zvolilo
Ing. Viliama Koltáša za zástupcu
starostu obce.

, - Starosta
obce Ing. Ondrej Lorko navrhol zriadiť
obecnú radu. OZ hlasovaním návrh na
zriadenie obecnej rady schválilo. Za
členov obecnej rady po dohode
zastupiteľstva boli navrhnutí: Ing.
ViliamKoltáš, Mgr. LadislavFabiana p.
Želmíra Németová. OZ navrhnutých
členov rady hlasovaním jednotlivo
schválilo.

, -
Starosta obce po dohode zastupiteľstva a
starostu obce navrhol zriadiť nasledovné
komisie. Jednotlivé komisie apredsedov
komisií schválili poslanci hlasovaním:

Komisia pre rozvoj obce, výstavbu a
životnéprostredie - Mgr. Fabiana,

Komisia pre rozpočet, financie a
majetok obce - Ing. Koltáša,

Komisia na ochranu verejného
poriadku - p. Hlaváča,

Komisia pre kultúru, mládež a šport
- Mgr. Gadušovú

Komisia pre sociálne veci a dôchodcov

- p. Osifovú

Komisia na ochranu verejného záujmu,
- p. Osifovú.

, - Návrh na určenie platu starostu
obce predniesol Ing. Viliam Koltáš. v
zmysle zákona 253/1994 v znení
neskorších predpisov.
Základný plat je 1,83 xpriem.mes. mzda
v NH (za rok 2005: 17274Sk), čo
predstavuje spolu 31 700,00 Sk. OZ plat
starostu hlasovaním schválilo.

K bodu 7. Vystúpenie novozvoleného
starostu

K bodu 8. Voľba zástupcu starostu

K bodu 9. Návrh na zriadenie obecnej
rady a voľba členov rady

K bodu 10.Návrh nazriadenie komisií
a voľba predsedov a členov komisií

K bodu 11. Schválenie platu starostu
obce

K bodu 12. Diskusia

Ing. Viliam Koltáš

Mgr. Ladislav Fabian

Ing. Ján Babič, poslanec NRSR

K bodu 13. Návrh na uznesenie,
schválenie uznesenia

K bodu 14. Ukončenie zasadnutia

, - v diskusii
vystúpili:

- poďakoval OZ za
zvolenie za zástupcu starostu obce,
vyslovil presvedčenie a želanie dobrej
spolupráce a oznámil svoje rozhodnutie
vzdať sa odmeny za výkon funkcie
zástupcu starostu s tým, že o použití
ušetrených prostriedkov rozhodneOZ,

- poďakoval OZ
za zvolenie za predsedu komisie
vyzdvihol význam komisií a spolupráce
medzi poslancamiakomisiami,

zablahoželal poslancom, starostovi obce a
predsedom komisií k zvolenie a uvedeniu
do funkcií, informoval OZ o aktuálnej
situácii v regióne a v samosprávnom kraji,
o pripravovaných projektoch na úrovni
kraja a okresu. V závere vystúpenia uistil
prítomných o svojom záujme o dianie v
obci a o pripravenosti pomôcť v prípade
potreby obce, či už ako poslanec
zastupiteľstva KSK, alebo poslanec
NRSR.

, - zapisovateľka p.
Gonosová prečítala návrh na uznesenie,
OZ prečítané uznesenie hlasovaním
schválilo.

, - po
schválení uznesenia starosta obce
poďakoval prítomným za aktívnu účasť a
ukončil zasadnutie.

Overovatelia zápisnice:

1. Mgr.LadislavFabian

2. Mgr.Marta Gadušová

VRakovnici 29.12.2006

Ing.OndrejLorko

starosta obce

Starosta obce pri slávnostnom prejave

Foto: Dr. Sabo



program, spevy, spevácke skupiny,
ľudové hudby, ktoré sa prezentovali v
Brdárke.

Rejdová 2006. Gemerský
folklórny festival a jeho 33. ročník v
mesiaci auguste sa stal miestnom
prezentácie nášho Veršinku. Po otvorení
festivalu Veršinok vystúpil v scénickom
programe folklórnych súborov, skupín a
sólistov z Gemera, ktorý sa niesol pod
názvom„VôňaGemera“.

Vystúpenie Veršinku bolo
zamerané na Rakovnické svadobné
piesne. Naša folklórna skupina sa
predstavila výberom svadobných piesní,
ktoré sa voľakedy spievali v našej obci.
Boli to v základe málo známe svadobné
piesne. Náš súbor ich tak zachoval ako
pamiatku na kus vlastnej histórie.

Veršinok svojim vystúpením
oslovil účastníkov festivalu.

Účastníkom festivalu bol aj
starosta obce Rakovnica.

konštatoval pri hodnotení
Veršinku.

, dodal s hrdosťou
na DFS Veršinok.

Dňa 9. decembra 2006 sa v
Slavošovciach realizoval 12. ročník
slávností zvykov a obyčají Gemera
Malohontu "Rok na Gemeri". Je už
tradíciou, že do Slavošoviec sa každý rok
vracajú milovníci gemerského folklóru.

Nebolo to inak ani v sobotu kedy
aj náš Veršinok zavítal do Slavošoviec s
novým scénickým pásmom pod názvom
„Kot sä kozi rozihrali“. Pásmo bolo
spracované na spôsob komického
ľudového divadla. Vďaka využitiu
dvojzmyselnosti slov vykreslilo situáciu
pri vyháňaní kôz na dedinu, kde miestny
pastier (cigánik) saviac zaujímal o bohatú
gazdinú ako o kozičky, ktoré mal vyhnať
na pašu. Keďže si svoje povinnosti
nesplnil tak, ako si to gazdiné priali,
oldomášomsa posilnili samy.

Vy s t ú p en i e Ve r š i nk u s a
uskutočnilo hneď ako prvé. Zaujalo
všetkých prítomných, rozosmialo,
pobavilo, potešilo.

"Veršinok ukázal kus našej speváckej
histórie, naše piesne. Zároveň potvrdil,
že imalý súbor dokáže zaujať a spestriť
program originalitou, autenticitou,
dynamikou. Väčšina súborov mala
pomerne dlhé vystúpenia čo trocha aj
unavovalo. Jedinečná prezentácia
Veršinku oživila pozornosť a záujem
divákov“

„Osobne ďakujem všetkým
našim účinkujúcim“

Rok na Gemeri

-sadr-
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Úspechy Veršinku
v roku 2006

Veršinok sa zúčastnil na
folklórnom večere v Brdárke

Folklórny večer spojený s
oslavami obcev Brdárke sa neobišielbez
nášho Veršinku. Obec Brdárka
oslavovala 12. augusta 450. výročie
prvej písomnej zmienky o obci. Súčasne
s oslavami sa uskutočnil 12. ročník
známeho podujatia „Folklórny večer v
Brdárke“.

DFS Veršinok má už svoje
meno i miesto v celom okrese a na
všetkých tradičných folklórnych
podujatiach. Vystúpenie našej folklórnej
skupiny sa realizovalo ako folklórne
pásmo pod názvom „Na gazdovskom
dvore“. Veršinok zaujal divákov svojou
originalitou, myšlienkou, ukážkou zo
životaobceRakovnica.

Na podujatí sa zúčastnil aj
starosta obce Ing. Ondrej Lorko.

povedal nám starosta obce.

,
dodal starosta.

, uviedol starosta na záver
nášho rozhovoru.

Folklórny večer v Brdárke ako
jedináDFS saprezentovala s folklórnym
pásmom čo osviežilo pestný hudobný

„Na
oslavy v Brdárke som prišiel na
pozvanie starostu obce. Okrem toho
svojouúčasťou somsa snažil podporiť
našu folklórnu skupinu Veršinok“

„Môžem
otvorene povedať, že vystúpenie
Veršinku bolo zaujímavé, pestré a
divákov zaujalo. Čoma veľmi potešilo
a počas celého vystúpenia som im
držal palce. Naše kroje sú veľmi
pekné. Piesne i samotný námet sú
originálne. Máme byť načo hrdí“

„Veršinku a jeho
členkám patrí poďakovanie. Okrem
kultúrneho zážitku je to aj dôstojná a
chválihodná reprezentácia obce
Rakovnica“

Záber zo scénického pásma

Foto: Dr. Sabo

Vystúpenie Veršinku v Brdárke Foto: Ing. Zorko
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Polícia informuje, radí
Pozor na pokuty
Ak nech cet e zaž i ť zl ú

skúsenosť, pokuty za priestupky polícií
zaplaťte. Ak nemáte pri sebe peniaze a
dostanete šek, nemeškajte vyrovnajte si
podĺžnosti čím skôr. Máte na to lehotu
15dní. Nezabudnite na to. Neoplatí si
myslieť, že polícia zabúda. Opak je
pravdou.Aj keď nie hneď, ozvú sa vám.
Potom už to bude drahšie a spojené i s
činnosťou exekútora. Pokuta sa môže
vyšplhať na peknú čiastku o ktorú sa
ochudobníte a tiež doba splatnosti je
obyčajne 14 dní. Ak sa pokuta nezaplatí
nastupuje exekútor.

Nezabúdajte, že postup polície
je štandardný. Páchateľovi priestupku
policajný orgán vydá blok na pokutu
nezaplatenú na mieste, ktorý obsahuje
poučenie . To to rozhodnu t ie j e
právoplatné podpisom páchateľa
priestupku a nemožno sa proti nemu
odvolať.Ak sa nezaplatí v určenej lehote
15 dní , rozhodnut ie sa s t áva
vykonateľným a bude postúpené na
právne vymáhanie.

Polícia nie je povinná vyzývať
previnilcov a zábudlivcov na zaplatenie
pokuty. Túto povinnosť Policajnému
zboru zákon neukladá. Akákoľvek
sťažnosť je neplatná (irelevantná) lebo
páchateľ priestupku svojimpodpisomna
blokovej pokute súhlasil s blokovým
konaním.

Rozhodnutie o uložení pokuty
za priestupok, trov konania možno
vykonať do 3 rokov od uplynutia lehoty
určenej na ich zaplatenie.

Dobrá rada. Ak musíte ,
zaplaťte. Bločky potvrdenia o zaplatení
si ponechajte. Dobre ichuschovajte.

Kliešte spôsobujú zápal mozgu a lymskú boreliózu.

Ak sa kliešť prisaje k našej pokožke môžeme tŕpnuť či práve tento prenáša
nejaké ochorenie alebo nie. Nemuse,l ale mohol. Do úvahy prichádzajú dve choroby:
kliešťová encefalitída, čiže kliešťový zápal mozgu a lymská borelióza.

. Človek musí počkať tri až tridsať dní, kým sa zjavia prvé
príznaky ochorenia.Miesto kdenás uhryzol, očervenie a červený fľak sa postupne šíri
ďalej. Zväčšuje sa, kým jeho stred belavie. A potom nasledujú príznaky neurotického
poškodenia, poruchy hybnosti svalov problémy so srdcom či inými orgánmi. Na
chorobu zaberajú antibiotiká. . Dva dni až
tri týždne v priemere štrnásť dní sú príznaky choroby. Podobajú sa na chrípku.
Človeka pobolieva hlava, trpí nechutenstvom môže mať zvýšenú teplotu. Kto tomu
nevenuje pozornosť choroba sa pripravuje na svoje druhé štádium. Sú tu príznaky
poškodenia centrálnej nervovej sústavy, zápalu mozgu, úporné bolesti hlavy,
zvracanie, stuhnutosť šije, niekedy aj príznaky obrny. Tento stav sa môže skončiť aj
smrťou prípadne prejde do podôb chronického štádia. Podľa odbornej literatúry iba
jedno aždve percentá našich kliešťov prenášajútieto choroby.

Drobnéhlodavce a lesná zver sú rezervárom kliešťov.Vírusmôžete získať aj
iným spôsobom. Prítomnosť vírusu v mlieku kôz, oviec ba i kráv už dokázali
odborníci niekoľkokrát. Dajte si pozor aj vtedy, keď vyberáte kliešťa psovi. Psy ich
„nachytajú“ hocikoľko a hocikde. Starostlivý majiteľ vezme do rúk pinzetu a vyberie
ich. Skúste ich nerozmliaždiť lebo stačí drobný záder na prste a môžete sa infikovať
priamo krvou. Na Slovensku evidujeme ročne 50 až 95 prípadov kliešťovej
encefalitídy a500 až 600prípadov lymskej boreliózy.

- nedať šancu kliešťovi,aby sa prisal
- na výlety do lesov sa vhodne obliecť (dlhé rukávy, správna obuv, repelenty)
- po návrate domov sa treba dobre poprezerať (Sprchanemusípomôcť, prisatý

kliesť to ľahko prežije. Zamerať sa treba najmä na tie časti tela, kde je
najjemnejšia pokožka.Vyhovuje im teplo a vlhko.)

- po prisatí kliešťa postupovať kľudne a len pomocou pinzety (netočiť
kliešťom, ale šetrne a priamočiaro ho vytiahnuť. Už neplatí, že kliešťa treba
potierať olejčekom, dezinfekčným prostriedkom preto, lebo ten sa začne
dusiť, zvracia a vírusy sa tak ľahko dostanú do krvi. Ak si neviete rady,
choďtek lekárovi)

- dobre je dať preventívne zaočkovať (na boreliózu zatiaľ nie je očkovacia
látka. Na kliešťovú encefalitídu sú už vakcíny. Očkuje sa troma dávkami pod
dozorom a na predpis lekára. Za každúdávkusa platí okolo 450,- Sk-.)

spracoval: J. Sch.

Boreliózu
spôsobuje baktéria

Kliešťovú encefalitídu spôsobuje vírus

Ako sa chrániťpred nákazou, ochorením:

Prevencia

sa

Krása lesa v okolí Rakovnice foto: S. Elexa

i i

Studnička foto: S. Elexa



Obecný úrad
v Rakovnici
informuje

Prihlasovanie k pobytu

Stavebné povolenie

K prihláseniu na trvalý pobyt v
obci sú potrebné dokumenty:

Rodný list každéhoprihlasujúceho
(vrátane detí)
VyplniťPrihlasovaciukartu, ktorá je
k dispozícii naOcÚ
Preukaz totožnosti (udospelých)
Ak je prihlasovaný vlastníkombytu,

domu treba doložiť list vlastníctva.Ak
ide o prenájom,podnájom je potrebný
písomný súhlasmajiteľa.

Obdobne sa postupuje pri
nahlasovaní prechodnéhopobytu.

Z t r v a l é h o p o b y t u s a
neodhlasuje. Odhlásenie zabezpečuje
ohlasovňa.

Všetky stavby sa uskutočňujú
podľa Stavebného zákona č. 50/1976 Z.

1.

2.

3.
4.

Oslava životných jubileí:

Jubilantom srdečne blahoželáme.

∗

∗

∗

∗
∗

60 rokov

85 rokov

Fabiánová Mária Rakovnica 76 4. 01. 1937

65 rokov

∗
∗

70 rokov

Rakovnické nárečie
Z domáceho slovníka

Zbiera: V. Koltáš
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Hokerlík
Kapura
Pjaper
Hnojävica
Cáraky
Pániky
Gamba
Suligovať

Kopójit
Čavargovať
Kurvavirág
Budár
Mútvica
Štäl
Šťäp
Čamkať
Hucificó
Virgat
Merkerovať
Šimrikovať

Šír
Púziky
Glajchať
Šamerlík
Merkovať
Kočonina
Čurbes
Sekírovať
Henger
Podmostina

Šängle
Šragle
Chlácholit
Dubarajt
Drichmat
Galiba
Klepänet
Biglovat
Biglajz
Buntošiť
Slamäniška
Postruhník
Zjape
Rojtla
Bzdina
Aseutírka
Gráti
Senärka

Drabina

Vastja

Rozfarckat
Drílät
Špúl

Fajfa

stolička bez operadla
brána, vráta
čierne korenie
močovka
zbytočné veci (odpad)
obrázky
pera
sústavné opakované
prechádzky
často sa prechádzať

hortenzia (kvet)
záchod, WC
habarka
šťavel
dlhá palica (na orechy)
mľaskať
pokušiteľ
rýchle utekať
vyšívať (na krížiky)
pohybovať s nejakým
predmetom pred očami
cestovinová rajbanička
bahniatka
zmieriť, porozumieť si
malá stolička
dávať pozor (strážiť)
huspenina (aspik)
oslava
týrať
valec
drevená podlaha v
chlieviku
šindle
drevené nosítka
tíšiť, utešovať
dupot
spať
nehoda
trpieť
žehliť
žehlička
robiť hluk
pletený košík zo slamy
pagáč
reve, kričí
rebrík
prt
vojenský odvod
šalstvo
miesto kde sa spúšťa
seno pre dobytok
válov s medzerami
medzi larkami
jemné vlásočky zo
zrna pri mlátení
pozerať, posekať
válať sa
primitívny drevený
"stroj" na navíjanie nití
drevená rúrka z bojzy
na nite

náradie

často sa prechádzať

RAKOVNICKÉ OBECNÉ NOVINY č. 1/200710

z. v znení neskorších predpisov.
Posledné znenie zákona bolo pod číslom
103/2003 Z.z.

Pri stavbe ide o ohlásenie
stavby, stavebné povolenie. Stavebné
povolenie je potrebné pri stavbe budov
bytové i nebytové, nové stavby, búranie
starých stavieb. Všetko, čo je
definované ako stavba! (nezáleží na
tom, či je dočasná alebo trvalá, drevená
alebo murovaná). Patria sem aj
oplotenia pozemku, rôzne chlieviky,
voliery a pod. Evidované sú ohlásené
stavby i stavebné povolenia. V prípade
nedodržania Stavebného zákona hrozí
finančná pokuta.

do 31.1.2007 - daň za psa (bez výmeru)
- priznanie, alebo zmena

do 31.3.2007 - daň z nehnuteľnosti
(podľa výmeru do 15 dní)

do 31.3. 2007- za odvoz komunálneho
odpadu

Poplatky odvádzané OcÚ:

(podľa výmeru do15dní)

- OcÚ -

∗

Lindák Ondrej Rakovnica 138 10. 01. 1937
Bradáčová Barbora Rakovnica 170 9. 02. 1937

Gibas Ján Rakovnica 114 14. 02. 1922

Gallo Ondrej Rakovnica 203 25. 01. 1942
Dr.Mgr. Jozef CSc. Rakovnica 163 31. 01. 1942Sabo

Hudecová Ružena Rakovnica 68 4. 02. 1947
Leštáková Oľga Rakovnica 192 17. 02. 1947

Rozlúčili sme sa.

Navždy nás opustili občania:

Lörincová Mária 15. 11. 2006

Pozostalým vyjadrujeme úprimnú sústrasť.

Fábian Ján 9. 12. 2006

Benko Ján 3. 01. 2007

Pástor Milan 4. 01. 2007
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Beseda zaujala

Pokračovanie zo srany 6.
muchotrávkach (tu pozor,
robia to len ozajstní znalci). O
tom, že to robia ozajstní znalci
svedčilo aj to, že sú stále medzi
nami. A napríklad na také
mucho t r ávky nenechajú
dopustiť. Je to vraj super
lahôdka.

Žiadali ste RON o zverejnenie
kontaktu na VVS a. s. Rožňava
ohľadom vývozu septikov.
In form ácie, ob jedn ávky
môžete získať na telefónnych
číslach 732 11 22 alebo 732 26
20.

August je u nás známy novou
vlnou hubárskej žatvy. Podľa
odborníkov trvá dobre dva
t ý ž dn e . Po t om s a l en
poberkovalo.

Máme študentky dievčatá
o d v á ž n e , t ú ž i a c e p o
poznatkoch, samostatnosti.
Prejavilo sa to v konkrétnych
činnostiach. Našli si prácu v
obci i v Čechách. Svedčí to o
i c h c i e ľ av e d omo s t i a
p raktickom, prospe šnom
využívaní prázdnin.

Občania obce zbadali zmenu v
hlavičke RON, kde je uvedený
rok písomnej zmienky o obci a
súčasný rok. Povedali nám, že
to bol dobrý nápad, lebo každý
čitateľ (najmä mimo obce)
hneď vie kedy vznikla obec a
akúmá dlhú historickú cestu.

V Rakovnici vždy boli i teraz
sú šachisti. Podľa zistenia
RON, v minulosti, sme mali aj
preborníkov. RON dostali
ponuku z Rudnej na priateľské
šachové stretnutia v Rudnej i v
R akovn i c i. Kont ak tnou
osobou je starosta obce v
Rakovnici.

Zbieralo sa v minulosti, zbiera
sa teraz a bude sa i v
budúcnosti. RON obdržali
podnet na stretávanie terajších
i minulých zberateľov napr.:
známok, odznakov, mincí,
p a p i e r o v ý c h p e ň a z í ,
pohľadníc, podpisov, servítok
atď. Pri realizácii je potrebné
sa vzájomne kontaktovať.
Sprostredkovateľommôžu byť
a j RO N , n a z á k l a d e
požiadavky.

Kontakt

Augustové

Pracovité

Zbadali

Šachy

Zberatelia

Držia námpalce

Požiar

Akýhluk

Šikovnámládež

Novéúpravy

Osadená

Práva pacientov

Často sa nám stáva, že nás
oslov ia cudzí ľudia a
pochvaľne sa vyjadrujú o
našich RON.Držia námpalce a
aj oni si želajú, aby sme v tom
pokračovali. Niek torí sa
priznali, že nám zdravo
závidia, lebo to nemajú a radi
by boli keby tomali.

V obci 21. augusta 2006
zhorel drevený chliev. Požiar
vznikol v dopoludňajších
hodinách. Včasným zákrokom
hasičov sa podarilo nielen
uhasiť požiar ale aj zachrániť
susedný rodinný dom.

Hluk (zvuky) sa merajú v
decibeloch (dB). Šum lesa,
podľa meraní, má od 20dB do
40dB. Bežný hovor od 40dB
do 60dB. Idúci vlak má
hlučnosť 100dB. Na diskotéke
s pustenou hudbou je 110dB a
niekedyviac.

Chlapci i dievčatá v našej obci
sú šikovní. Už počas štúdia na
strednej alebo vysokej škole
využíva jú prázdn iny na
zárobkovú činnosť. Mnohí z
nich pracujú i popri štúdiu.
Doobeda v škole, poobede v
práci. Stávajú sa samostatní,
sebestační a pomáhajú i
rodičom. Šatia sa, platia si
telefóny, mobily. V skratke
p r a c o v i t í s v e ľ k ý m i
ambíciami.

Pri prechádzke obcou sme
objavili novým spôsobom
upravené predzáhradky. Sú
esteticky, farebne zladené a
niekde i doplnené drevenými,
k a m e n n ý m i i i n ý m i
predmetmi. Je to pekný
pohľad. Okoloidúcich upúta
farebná drevená drť, ktorá
zabraňuje rastu buriny a
dekoruje celú predzáhradku.
Za povšimnutie stoja napríklad
predzáhradky pred domom č.
222 a188.

V miestnej časti „Za chráskó“
je už osadená dopravná značka
Zákaz vj az du vše tkých
m o to r o v ýc h vo z i d i e l .
Výnimku vjazdu, ale na
vlastnú zodpovednosť, majú
obyvatelia miestnej časti.

Pacient má podľa slovenských

i európskych zákonov svoje
práva, ktoré všetky články
zdravotného systému by mali
dodržiavať. Veľakrát tomu nie
je tak. Pacientom pri riešení
problémov pomáha pacientska
organizácia asociácia na
och ranu práv pacien tov
(AOPP). Bližšie informácie
získate na alebo
02/555 731 70.

Majitelia stodôl, ktorým záleží
na ich dlhodobom užívaní, ich
opravujú. Venujú pozornosť
strechám, stenám. Je to pekné
na pohľad i účelné.

RON s potešením konštatuje,
že v Rakovnici sa rozhorela
túžba po vzdelaní. Podľa
našich informácií na vysokej
škole študuje (na štúdium
nastupuje) 21 študentov. Z
tohto počtu 16-ti študujú
interne, denne a 5-ti diaľkovo
( e x t e r n e ) . V š e t k ý m
študujúcim žel áme veľa
úspechov, chuti do učenia a
ú s p e š n é u k o n č e n i e
vysokoškolského štúdia.
Držíme vám palce.

Na zákla de i n fo rmá c ie
spolupracovníka RON náš
bocian odletel sám 9. augusta
2006. Sme zvedaví, či na
budúci rok príde.

Pri prechádzke vám určite
padne do očí exkluzívna
striežka pred vstupom do
domu. Je urobená z dreva
pekne zafarbená a dozdobená
kv e tm i . J e v i d i eť , ž e
obyvatelia č. d. 67 majú dobrý
vkus a starajú sa o príjemné
prostredie.

V obecnom cintoríne sú
prakticky rozložené veľké
kontajnery na cintorínsky
odpad. Týmto opatrením sa
zab r áni l o s vo jv oľnému
skládkovaniu odpadu.

V obci sa nachádza jediná
bytovka. Postavilo ju bývalé
JRD. V súčasnosti si byty
od k ú p i l i n á j o m ní c i a
záujemcovia o bývanie.

Ak si všimnete dom č. 51
zbadáte, že je v objatí hrozna.
Hrozno aj dozreje a slúži jeho
obyvateľom.

Opravujú

Spotešením

Odleteli

Exkluzívna

Rozložené

Jediná

Vobjatí

www.aopp.sk

Počasie

Ovce

Oživujú

Chaty

Cíťte sa dobre

Novýnázov

Podľa vyjadrenia žijúcich
pamätníkov sa počasie aj u nás
mení. Nie je v súlade s
kalendárom. Posun je značný.
Hovorí sa, že rozdiel medzi
kalendárom a skutočným
počasím je 2 až 3 týždne.

V roku 2006 v dolnej časti
obce, pri potoku, v letnom
o b d o b í , k a ž d o d e n n e
prechádzali ovce. Zážitok to
bol najmä pre deti z miest,
ktoré mali možnosť vidieť na
vlastné oči živé ovce a nie len
tie v televízii.

Neobývané domy oživujú.
Rodinní príslušníci, noví
majitelia domov oživujú svoje
d omy op rav ami f a s ád,
maľovkami. Je to pekné pre
majiteľov i obec. Hovorí sa, že
ak v dome bývajú ľudia, žijú aj
oni.Nehynú.

O našu obec sa zvyšuje
záujem. Začínajú sa kupovať
opustené, neobývané domy.
Časť záujemcov ich kupuje
ako rodinné domy a ďalší ako
chaty. Objavila sa krása obce,
jej pekná poloha. Chýba už len
vodovod a kanalizácia a
záujem o obec a bývanie i
stavanie obydlí v nej určite
stúpne.

Pohostinstvo v miestnej časti
„Na hostinci“ ponúka všetkým
n á v š t e v n ík o m : P e k né
prostredie so zvláš tnymi
maľbami po stenách. Pozornú
obsluhu. Plazmový televízor
107. Posedenie pri krbe s
možnosťou použitia pre hostí.
U z a vr e t ú n e f a jč i a r s ku
miestnosť, vhodnú aj na
menšie posedenie, rokovania.
Vo n ka j š i e s e p a r o v a né
posedenie so slnečníkom,
ošetrovanými lipami. Široký
sortiment nealko i alko.
Kontakt: p. Marika Kováčová,
mobil0903 322075.

RON sa do zvede l i , že
pohostinstvo v časti „Na
h o s t i n c i “ p r i p r a v u j e
p rekvapenie. Uvažuje o
o r i g i n á l n o m n á z v e
pohostinstva. Jeho názov nie je
zatiaľ verejný ale čoskoro sa to
dozvieme.



Okresné majstrovstvá vo futbale
eseň 2006II. Trieda J

6.8. RožňavskéBystré - 6:1 (2:1)
Gól: Ladislav Lörinc

12.8. - Drnava 2:1 (1:1)
Gól: Ladislav Lörinc 2

20.8. M.Brzotín - 1:0
Zápasbol skontumovaný
preneoprávnený štart domácehohráča

26.8. - Hrhov 2:1 (0:0)
Góly: vlastný aLadislav Lörinc

29.8. KovstavRožňava - 4:1 (3:1)
Gól: ZoranMolčan

10.9. - Slavošovce 5:2 (2:2)
Góly: Ladislav Lörinc 5

15.9. Jovice - 10:1 (5:0)
Gól: Ľ. Sedlák
Pozn.:Hostia hrali celý zápas ibadeviaty

17.9. -Honce 2:3 (0:1)
Góly: FrantišekČapo, Ladislav Lörinc z11- ky

24.9. Kružná - 5:2 (2:1)
Góly:TiborViola,ViliamMáťaš

1.10. -Ochtiná 2:0 (0:0)
Góly: Ladislav Lörinc, Igor Čižmár

8.10.Kečovo - 5:3 (2:1)
Góly: Ladislav Lörinc2, TiborViola

15.10. -Čoltovo 8:1 (2:0)
Góly: Ladislav Lörinc 4 (1u 11-ky),
ZoranMolčan 2, LadislavFabian
PeterRákai z11 ky

22.10.Nižná Slaná - 1:4 (1:3)
Góly: ŠtefanCiberaj, vlastný,
Ladislav Lörinc, ZoranMolčan

29.10. - Kobeliarovo 7:1 (4:0)
Góly: Ladislav Lörinc 5, FrantišekČapo,
ŠtefanDomik z 11 ky

6. 8 0 6 43:40 24 bodov
F
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Celkové umiestnenie v jesennej časti vkonkurencii 15mužstiev
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zo dňa 30. 1. 2001
Slavomír Elexa

Ľuboslav Sedlák

Nevyžiadané rukopisy nevraciame a nearchivujeme Články nemusia
vyjadrovať stanovisko redakcie

Dať príležitosť mladým.

Viacej pozornosti venovať
novej generácii hráčov

Naši futbalisti začali nový
r o č n í k a k o s o m u v i e d o l v
predchádzajúcom čísle s ťažkosťami ale
s predsavzatím vybudovať sprchy a
dosiahnuť čo najlepšie umiestnenie.
Vďaka sponzorom sa začala veľmi
rýchlovýstavba studne a prívodu vody
až do pries to rov spŕch. Podľ a
postupujúcichprác bude úlohastanovená
ObFZRožňavasplnená.

Počas ročníka nastali zmeny vo
vedení FO a boli postavené ciele o čo
najlepšie umiestnenie v súťaži. Zatiaľ sa
to darí plniť striedavo. Najväčší problém
vidíme k prístupu mladých chlapcov k
jednotlivým zápasom. Predsa nie je
možné, aby v Br zot íne bolo
pripravených 15 hráčov a na domáce
zápasy len tak tak deväť a počas zápasu
doplnení na jedenásť. V čom to je? Vo
výchovnej práci? Výbor by si mal s
hráčmi sadnúť, pohovoriť na tému
reprezentácia obce. Máme dosť mladých
ctižiadostivých chlapcov, len ich treba
podchytiť a dať im príležitosťukázať sa a
to aj na úkor niekoľkých prekvapivých
výsledkov. Zadorast TJ Honce nastupuje
na zápasy sedem našich chlapcov.Treba s
nimi už teraz pracovať, aby svoje
schopnosti potom dávali nášmu futbalu. I
keď budú odchovanci dorasteneckého
družstva Honiec ale budú naši.
Nevýhodou malých obcí je neschopnosť
odchovaťmladých hráčov.

- LF-

Fotoarchív zápasov jesennej časti Futbalové mužstvo TJ Baník Rakovnica


